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Dokńd zmierza Stalowa Wola, Podkarpacie, Polska? 
ð spotkanie z parlamentarzystami PO. 

 
W ostatnim czasie  Podkarpacie  odwiedziĠo 66 parlamentarzyst·w Platformy Obywatelskiej, 

kt·rzy uczestniczyli w spotkaniach z mieszkaœcami regionu w  kilkunastu powiatach.  

Czego chcŃ obywatele? Co to znaczy Polska Obywatelska i czy wszyscy w trakcie rzŃd·w PiS 
jesteŜmy jeszcze obywatelami, czy nie?- to tylko kilka pytaŒ , na kt·re odpowiadali  parlamentarzyŜci 
Platformy Obywatelskiej: Tomasz Siemoniak, BoŨena KamiŒska, Piotr CieŜliŒski i Joanna Fabisiak 
podczas spotkania z mieszkaŒcami Powiatu Stalowowolskiego. Spotkanie w Stalowej Woli 
prowadziğa byğa posğanka Renata Butryn.  
W ramach dyskusji poruszano tematy zwiŃzane z ostatnimi wydarzeniami w kraju, podsumowano 
rzŃdy obecnej wğadzy  lokalnej. M·wiono o gospodarce, sprawach spoğecznych, kondycji przemysğu 
obronnego. 

 
Od prawej strony: Renata Butryn, BoŨena KamiŒska, Tomasz Siemoniak, 

Joanna Fabisiak i Tomasz CieŜliŒski na spotkaniu w Stalowej Woli 

 

Poseğ Tomasz Siemoniak, byğy wicepremier, obecnie odpowiedzialny 
w ramach struktur PO za wybory samorzŃdowe , kilkakrotnie podkreŜlağ, 
jak waŨna jest rola samorzŃd·w w umacnianiu podmiotowoŜci obywateli 
i demokracji. M·wiğ o finansowym wzmacnianiu samorzŃd·w, 
skrytykowağ Ăcentralizowanieò rzez PiS zadaŒ, kt·re powinny wykonywaĺ 
samorzŃdy i zabieranie im przeznaczonych na to Ŝrodk·w. 
Rozmawiano takŨe na temat zadğuŨania Polski, podkreŜlajŃc iŨ 
w sytuacji wzrostu gospodarczego powinno siň redukowaĺ dğug. Tak 
robi wiele kraj·w europejskich, a rzŃd PiS emituje 30 - letnie obligacje, 
kt·re bňdŃ spğacaĺ przyszğe pokolenia. 
WczeŜniej odbyğa siň konferencja prasowa, z kt·rej relacjň zamieŜciğ 
m.in. portal stalowemiasto: ĂByğy Minister Obrony Narodowej Tomasz 
Siemoniak nie wyobraŨa sobie przyszğego parlamentu bez Renaty 
Butryn i jej dalszej pracy na rzecz obronnoŜci. Poseğ wspomniağ 
programy realizowane obecnie w Hucie Stalowa Wola REGINA, m·wiğ 
o produkcji armatohaubicy KRAB i przypomniağ, Ũe to, co siň teraz dzieje 
w HSW byğo moŨliwe dziňki Ŝmiağym decyzjom poprzedniej ekipy 

rzŃdzŃcej, wzajemnemu zaufaniu i budowaniu dobrych relacji na linii                                                                                      Ministerstwo Obrony Narodowej- Huta Stalowa Wola. Gdyby nie kontrakt na 
podwozia z KoreŃ, KRAB-y nie byğyby teraz produkowane. Przypomniano r·wnieŨ konflikt z Bumarem, kt·ry zakoŒczyğ siň w sŃdzie.  
- GdybyŜmy wtedy nie podjňli Ŝmiağych decyzji, ten program do tej pory by nie ruszyğ. Byğyby nieustajŃce przepychanki. To waŨny program i bliskie sŃ 
nam losy Huty Stalowa Wola. W naszych zağoŨeniach widzieliŜmy w HSW taki gğ·wny oŜrodek, jeŜli chodzi o polski przemysğ obronny- m·wiğ 
Siemoniak. Byğy minister obawia siň, Ũe dziŜ w zbrojeni·wce po zmianach na stanowiskach, kt·re miağy miejsce za rzŃd·w PiS, brakuje ludzi 
 o wysokich kompetencjach, takim formacie jak ci, kt·rzy musieli odejŜĺ. 
- Sğyszymy o tych nominacjach, o tych Ămisiewiczachò, o tych ludziach ze sklepu z rybkami, kt·rzy zostajŃ prezesami firm, teŨ niemağych. Wydaje mi 
siň, Ũe bňdzie coraz gorzej. PieniŃdze sŃ waŨne, ale wszystko zaleŨy od ludzi. Tutaj, w Stalowej Woli, byğa Ŝwietna ekipa - przekonywağ Siemoniak. 
Renata Butryn podziňkowağa byğemu szefowi MON za pracň jakŃ wğoŨyğ w rozw·j naszego zakğadu, za wsp·ğpracň ministerstwa z HSW, kt·ra ukğadağo 
siň bardzo dobrze. 

Co z szumnie ogġaszanymi  

inwestycjami    w    Stalowej    Woli ? 
ăMiasto (Stalowa Wola) jest r·wnieũ w elitarnym gronie 
samorzńd·w, gdzie bŉdzie prowadzony pilotaũ programu 
Mieszkanie+, z kt·rym PiS wińũe duũe nadzieje.ó- to cytat z artykuĠu 
zamieszczonego na portalu Wirtualna Polska. Pamiňtamy jeszcze 
bardzo dobrze propagandowŃ konferencjň 12 paŦdziernika 2016 roku, 
na kt·rej pan L. NadbereŨny podpisywağ list intencyjny z BGK 
NieruchomoŜci reprezentowanym przez pana G.. MuszyŒskiego 
doradcň zarzŃdu BGK NieruchomoŜci, i jego sğowa: 
ĂDzisiaj po tych dw·ch latach mamy to szczňŜcie, Ũe rzŃd Pani Premier 
Beaty Szydğo realizuje Program ĂMieszkanie +ò, kt·ry wpisuje siň 
w naszŃ strategiň budownictwa mieszkaniowego. Spotykamy siň tutaj  
w tym miejscu nieprzypadkowo, bo mam nadziejň, Ũe do poğowy grudnia 
otrzymamy wszystkie pozwolenia na budowň pierwszych dw·ch blok·w, 
kt·re znajdŃ siň na przestrzeni za nami. Dzisiejsze porozumienie z 
Bankiem Gospodarstwa Krajowego daje nam zielone Ŝwiatğo do 
realizacji tej inwestycji.ò (stalowka.eu) cağoŜĺ na stronie 2 
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- Wydaje mi siň, Ũe tego Ădziňkujňò dzisiaj nie moŨna siň doczekaĺ za to, co 
zrobiliŜmy. Przypisywanie sobie wszelkich zasğug i to bez Ũadnych 
zahamowaŒ, bez takiej elementarnej kultury politycznej jest dla mnie bardzo 
bolesne - m·wiğa Renata Butryn. 
O polskich drogach m·wiğa BoŨena KamiŒska, kt·ra zajmuje siň PolskŃ 
WschodniŃ. Posğanka przytoczyğa dane, z kt·rych wynika, Ũe za czas·w 
poprzedniej wğadzy PO - PSL w naszym kraju przybyğo ponad 3 tys. km 
autostrad. 
- Obecnie w programie infrastruktury minister zaplanowağ budowň 34 km 
dr·g - m·wiğa posğanka PO.ò 
Warto w tym momencie warto podkreŜliĺ, Ũe budowa S - 19 i obwodnicy 
Nisko ï Stalowa Wola juŨ jest op·Ŧniona o 2 lata, za to rozwija siň szereg 
inwestycji drogowych juŨ nie tylko w okolicach Mielca, nad czym czuwa  
marszağek Podkarpacia, ale na poğudniu wojew·dztwa, szczeg·lnie w 
kierunku PrzemyŜla. Nie trzeba podkreŜlaĺ, jak istotne dla rozwoju naszego 
subregionu jest dobre skomunikowanie Stalowej Woli, Niska, Tarnobrzega. 
Spotkanie z parlamentarzystami trwağo ponad 2 godziny. 

Autor: Dariusz Przytuğa 
 
 

 

Konferencja prasowa, od prawej: BoŨena KamiŒska, Tomasz 
Siemoniak, Renata Butryn, Tomasz CieŜliŒski, Dariusz Przytuğa 
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Co z szumnie ogġaszanymi  inwestycjami  w Stalowej Woli ? 
Autor: Renata Butryn 

   

  

ăMiasto (Stalowa Wola) jest r·wnieũ w elitarnym gronie samorzńd·w, gdzie bŉdzie prowadzony pilotaũ 
programu Mieszkanie+, z kt·rym PiS wińũe duũe nadzieje.ó- to cytat z artykuĠu zamieszczonego na portalu 
Wirtualna Polska. Pamiňtamy jeszcze bardzo dobrze propagandowŃ konferencjň 12 paŦdziernika 2016 roku, na 
kt·rej pan L. NadbereŨny podpisywağ list intencyjny z BGK NieruchomoŜci reprezentowanym przez pana 
 G. MuszyŒskiego doradcň zarzŃdu BGK NieruchomoŜci, i jego sğowa: 
ĂDzisiaj po tych dw·ch latach mamy to szczňŜcie, Ũe rzŃd Pani Premier Beaty Szydğo realizuje Program ĂMieszkanie 
+ò, kt·ry wpisuje siň w naszŃ strategiň budownictwa mieszkaniowego. Spotykamy siň tutaj w tym miejscu 
nieprzypadkowo, bo mam nadziejň, Ũe do poğowy grudnia otrzymamy wszystkie pozwolenia na budowň pierwszych 
dw·ch blok·w, kt·re znajdŃ siň na przestrzeni za nami. Dzisiejsze porozumienie z Bankiem Gospodarstwa 
Krajowego daje nam zielone Ŝwiatğo do realizacji tej inwestycji.ò (stalowka.eu).  

Dzisiaj po przygotowaniu terenu, czyli wyciňciu 450 drzew, okazuje siň, Ũe Stalowa Wola  przy budowie dw·ch blok·w komunalnych przy ulicy 
Orzeszkowej (96 mieszkaŒ) nie  skorzysta z rzŃdowego programu Mieszkanie Plus, mimo podpisanego w paŦdzierniku 2016 roku porozumienia 
z Bankiem Gospodarstwa Krajowego, poniewaŨ zdecydowanie podraŨağoby to koszty inwestycji. 
W piŃtek 19 maja na nadzwyczajnej sesji Rady Miasta zadecydowano, Ũe mieszkania zostanŃ wybudowane z wğasnych Ŝrodk·w, 
 a wkğadem wğasnym gminy bňdzie wniesiona aportem do MZB dziağka. 
Radni dokonali teũ przesuniŉcia ŝrodk·w, tj. 14 mln zĠ, z budowy Podkarpackiego Centrum PiĠki Noũnej na rzecz Miejskiego ZakĠadu 
Budynk·w. Ŝwietnie pamiŉtamy takũe propagandowń konferencjŉ pana prezydenta, kiedy ăstawiaĠó na sport. 
O czym to Ŝwiadczy? O braku elementarnej przezornoŜci, wiedzy ekonomicznej i nieumiejňtnoŜci rozsŃdnego planowania inwestycji. Infografika 
i dobry pijar nie wystarczŃ, gdy trzeba siňgaĺ po pieniŃdze do miejskiej, czyli naszej - mieszkaŒc·w, kasy. 
RodzŃ siň konkretne  pytania:  
- Dlaczego pan prezydent przed rozpoczňciem inwestycji nie sprawdziğ, wedğug jakich konkretnych zasad i reguğ ma wyglŃdaĺ wsp·ğpraca z BGK? 
- Jak bňdzie wyglŃdağa procedura przydziağu mieszkaŒ (96) dla rodzin, budowanych za nasze pieniŃdze, kt·re bňdzie moŨna p·Ŧniej wykupiĺ na 
bardzo korzystnych zasadach? (MyŜlň, Ũe chňtnych bňdzie duŨo wiňcej niŨ mieszkaŒ). 

 

HEJT  STOP ð WALCZYMY Z MOWň NIENAWIƐCI 
Co oznacza sĠowo hejt? Hejtem okreŝla siŉ dziaĠanie w Internecie, kt·re jest przejawem zĠoŝci, agresji i nienawiŝci w stosunku 
do drugiego czĠowieka. Razem z dziaĠaczami Platformy Obywatelskiej w Stalowej Woli kategorycznie m·wimy DOŜĺ, 
od jakiegoŝ czasu zgĠaszamy administratorom portali, policji lub prokuraturze kaũdy brutalny hejt wymierzony w osoby 
zwińzane z Platformń Obywatelskń w Stalowej Woli. Koniec z politykń miĠoŝci do os·b, kt·re siejń nienawiŝĻ i kĠamstwo. 
ObraŨanie na forach i pod artykuğami, w kt·rych sam siň wypowiadam, lub artykuğami, kt·re dotyczŃ dziağaŒ lokalnych struktur 
PO dotknňğo juŨ nie tylko mnie, ale i  Renatň Butryn, Roberta Filň oraz Mağgorzatň Czwarno. Ostatnie wizyty naszych koleŨanek 
i koleg·w ï posğ·w, byğych ministr·w, premiera i marszağka Sejmu, doprowadziğy do wŜciekğoŜci sympatyk·w PiS, MğodzieŨy 
Wszechpolskiej, ONR. Zadajň sobie pytanie, czy to sŃ te same osoby, kt·re czasem przychodzŃ na nasze spotkania dla mieszkaŒc·w, 
sympatyk·w Platformy Obywatelskiej, ale tylko po to, aby  zakğ·ciĺ  merytorycznŃ dyskusjň. Nigdy nie przyszğo mi na myŜl, aby iŜĺ 
na jakiŜ wiec czy spotkanie organizowane przez PiS i je zakğ·caĺ, bo szanujň mieszkaŒc·w, kt·rzy majŃ inne poglŃdy polityczne. 
Ostatnie obraŨanie mojej osoby, kğamstwa i zniewaŨanie pod artykuğami w komentarzach, gdzie wypowiadam siň z imienia i nazwiska, 
a mam prawo wypowiedzi i komentowania, doprowadziğy do tego, Ũe postanowiğem zdecydowanie zareagowaĺ  na kğamstwa. 

Sprawń zajŉĠa siŉ stalowowolska Prokuratura. 
W dniu 12 kwietnia 2017 roku na ğamach portalu www.stalowka.net pod artykuğem pt. ĂZobacz jak bŉdń wyglńdaĻ nadsaœskie bĠoniaó umieszczono 
wpis, kt·ry zawiera nieprawdň. Jego autor mnie szkaluje, obraŨa i pisze nieprawdň. To samo spotyka byğŃ poseğ Renatň Butryn czy ostatnio radnego 
powiatu stalowowolskiego Roberta Filň. Nie damy siň zastraszaĺ i obraŨaĺ, a dla autor·w takich wpis·w jest  miejsce w sŃdzie. 
Do tej zdecydowanej walki z hejtem zainspirowağo mnie to, co dziağo siň z Ăpoziomemò komentarzy po wypowiedziach biskupa Tadeusz Pieronka  na temat 
uchodŦc·w. Fala nienawiŜci, z jakŃ zetknŃğ siň ten szacowny i mŃdry duchowny, jest poraŨajŃca. UŜwiadomiğo mi to, Ũe nie ma juŨ w naszym 
spoğeczeŒstwie Ũadnej kultury dyskusji i nie ma miejsca na autorytety. KaŨda wypowiedŦ, nawet w sprawach ŜciŜle naukowych, jest dziŜ hejtowana, bo 
ludzie przestali odr·Ũniaĺ merytorycznŃ krytykň od brutalnego hejtu. Zadajň sobie pytanie, jakŃ rolň w rozwoju mowy nienawiŜci odgrywajŃ tzw. óòpğatni 

hejterzyò, i czy zleceniodawcy zdajŃ sobie sprawň, Ũe ostatecznie  praca tychŨe propagator·w nienawiŜci bije takŨe w nich?
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ĞATWO BUDOWAĹ NA CUDZYM  ï  ElŨbieta Ğukacijewska, 
Poseğ do Parlamentu Europejskiego 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dziňki PR-owi Prezydent Trump osiŃgnŃğ sukces i chyba kaŨdy wie, kim 
jest lub kojarzy jego nazwisko, natomiast mağo kto wie, 
Ũe wiňkszoŜĺ jego inwestycji jako biznesmena byğa nietrafiona 
i przynosiğa milionowe straty. Podobnie sytuacja wyglŃda z rzŃdem PiS, 
kt·ry do perfekcji opanowağ sp·jny przekaz medialny, chwalenie siň nie 
swoimi osiŃgniňciami oraz czňsto bezsensowne i peğne arogancji 
tğumaczenie siň ze swoich wpadek, tak jak to byğo chociaŨby przy okazji 
wypadku Ministra Macierewicza. To nad czym w szczeg·lnoŜci 
ubolewam, to to jak skutecznie przekonali Polak·w, Ũe tylko Oni sŃ 
prawdziwymi patriotami i Polakami dbajŃcymi o kwestie spoğeczne. 
Tymczasem prawda wyglŃda zupeğnie inaczej, a przykğad·w na 
przekğamania PiS nie trzeba szukaĺ daleko. 
 
Premier Beata Szydğo z wielkŃ pompŃ otworzyğa Miejski ŧğobek 
Integracyjny w Stalowej Woli, inicjujŃc tym samym rozpoczňcie 
programu ĂMaluch Plusò. Tyle tylko, Ũe nie jest to Ũadne rozpoczňcie, 
a kontynuacja funkcjonujŃcego od 2011 roku programu Maluch. Tu nie 
ma nic nowego. PieniŃdze na realizacjň tego programu zostağy 
przygotowane jeszcze za czas·w koalicji PO-PSL. Do tej pory 
w ramach programu powstağo juŨ 2500 Ũğobk·w. Nawet kwota 
przeznaczona na program w 2017 roku 151 000 000 zğ jest identyczna 
jak w latach poprzednich. Jedyne co siň zmieniğo to nazwa, do kt·rej 
dodano sğowo ĂPlusò i podpis pod akceptacjŃ programu. KiedyŜ 
podpisywağ jŃ Wğadysğaw Kosiniak ï Kamysz z PSL, teraz minister 
ElŨbieta Rafalska z PiS.  
 
Cieszň siň niezmiernie i zdecydowanie opowiadam siň za kontynuacjŃ 
programu, ale szczytem hipokryzji jest przypisywanie sobie pomysğ·w 
poprzednik·w. ZresztŃ, cağy czas tworzony jest zgodnie z zasadami 
PRL-owskiej propagandy mit, Ũe wsparcie dla rodzin zaczňğo siň 
z nadejŜciem tzw. Ădobrej zmianyò. I ta propaganda przynosi pierwsze 
skutki, dlatego tym bardziej bňdň przypominaĺ, Ũe wsparcie dla rodziny 
byğo jednym z najwaŨniejszych projekt·w rzŃdu koalicji PO-PSL.  
 
świadczy o tym chociaŨby fakt, Ũe wprowadziliŜmy jeden 
z najdğuŨszych w Europie, roczny urlop dla rodzic·w, w tym coŜ czego 
nie byğo wczeŜniej, obowiŃzujŃcy od 2010 r. urlop dla ojc·w. Doskonale 
pamiňtam jak za moich czas·w kobieta po 3 miesiŃcach musiağa wr·ciĺ 
do pracy. W USA taki przywilej jak urlop macierzyŒski czy rodzicielski 
nie istnieje. W krajach  zachodnich ï w  Hiszpanii, Francji czy 
Niemczech urlop macierzyŒski mieŜci siň w zakresie od 14 do 16 tyg. 
Dla przypomnienia w Polsce sŃ to 52 tygodnie(macierzyŒski - 20 
tygodni oraz rodzicielski - 32 tygodnie). Lepiej jest tylko w Buğgarii, 

gdzie urlop trwa 410 dni. 
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PrawdziwŃ rewolucjŃ byğo 1000 zğ wsparcia dla kobiet bez prawa do 
zasiğku macierzyŒskiego, takich jak studentki czy osoby bezrobotne, 
kt·re wczeŜniej pozostawione byğy same sobie. ZwiňkszyliŜmy liczbň 
Ũğobk·w. ZainwestowaliŜmy prawie 0,4 miliarda euro z funduszy 
europejskich w modernizacjň i budowň przedszkoli, zwğaszcza na 
terenach wiejskich. Nie wiem, czy wszyscy Czytelnicy 
o tym wiedzŃ, bo moŨe nie potrafiliŜmy tego tak ,,sprzedaĺò jak rzŃd 
Jarosğawa KaczyŒskiego, ale od paŦdziernika 2011 r. ğatwiej moŨna 
zatrudniĺ nianiň, a do jej wynagrodzenia dokğada paŒstwo, opğacajŃc jej 
skğadki na ubezpieczenie spoğeczne i zdrowotne liczone od minimalnej 
pensji. ZagwarantowaliŜmy, Ũe godziny w przedszkolach publicznych, 
wykraczajŃc poza darmowe piňĺ godzin opieki, kosztujŃ symbolicznŃ 
zğot·wkň. Od 1 wrzeŜnia 2014 r. dzieci w I klasach mogŃ korzystaĺ 
z bezpğatnego podrňcznika, a Kartň DuŨej Rodziny, kt·rŃ uchwaliğ rzŃd 
PO-PSL ma juŨ milion Polak·w. Kartň, kt·ra uprawnia do taŒszych 
usğug i zakup·w. Czy moŨna byğo wiňcej, lepiej? Pewnie tak, ale jestem 
dumna z tego, co udağo siň osiŃgnŃĺ. 
 
To co r·Ũni nasz rzŃd od obecnego jest to, Ũe w przypadku PiS zawsze 
pojawia siň na koŒcu obietnicy jakieŜ Ăaleò. Tak byğo w przypadku 500 + 
kiedy z programu praktycznie cağkowicie wykluczono rodzic·w 
samotnie wychowujŃcych dziecko. Tak byğo w przypadku programu 
darmowych lek·w dla senior·w powyŨej 75 roku Ũycia. Ministerstwo 
Zdrowia okreŜliğo, Ũe za darmo bňdŃ te leki, kt·rych skutecznoŜĺ 
odpowiada cenie. Co w rzeczywistoŜci oznacza, Ũe najdroŨsze leki na 
pewno nie bňdŃ dla emeryt·w za darmo. I wreszcie tak byğo  
z zapowiedziami taniego paŒstwa ograniczajŃcego wydatki na 
administracjň paŒstwowŃ, ale nie w przypadku Ministra Macierewicza 
i 30 luksusowych limuzyn za 35 mln zğ. Na szczňŜcie obecny rzŃd moŨe 
kontynuowaĺ nasze projekty nie poprzedzone Ũadnym ,,aleò. Takie jak 
Program ,,Maluchò. 

 

 

Emerytura - o co warto zadbaļ? 
JuŨ w paŦdzierniku 2017  nastŃpi obniŨenie wieku emerytalnego,  prawa emerytalne nabňdzie ok. 330 tys. Polak·w. Okazuje siň, iŨ 93 
tys. z nich (w tym 50 tys. kobiet) nie ma na kontach w ZUS wszystkich skğadek emerytalnych, bo nie wszyscy wystŃpili o wyliczenie 
kapitağu poczŃtkowego. Do kapitağu poczŃtkowego majŃ prawo osoby, kt·re pracowağy przed 1999 rokiem ,a jest on bardzo waŨny dla 
ustalenia wysokoŜci wypğacanej co miesiŃc emerytury. Aby wystŃpiĺ o wyliczenie kapitağu poczŃtkowego, musimy dostarczyĺ 
Ŝwiadectwa pracy i informacje o zarobkach sprzed 1999 roku. Wiele os·b ma z tym problem, bo nastŃpiğa np. likwidacja zakğad·w 
pracy i nie bardzo wiadomo, gdzie szukaĺ dokument·w. Oto kilka Ăpodpowiedziò: 
 1. ZUS ï uruchomiğ bazň informacyjnŃ, kt·ra obejmuje  wykaz zlikwidowanych zakğad·w pracy z informacjŃ i adresem, gdzie znajdujŃ 
siň dokumenty zlikwidowanego zakğadu pracy. Baza ta to - ponad 8 tys. zlikwidowanych (bŃdŦ przeksztağconych) zakğad·w pracy, 
organizacji zwiŃzkowych i partyjnych, sp·ğdzielni, PGR ï ·w. Wpisujemy adres: www.zus.pl., nastňpnie nazwň szukanego zakğadu 
pracy i otrzymujemy informacjň, gdzie  sŃ dostňpne interesujŃce nas dokumenty. 
2. Naczelna Dyrekcja Archiw·w PaŒstwowych ï od 2004  uruchomiğa bazň wskazujŃcŃ miejsca przechowania dokumentacji ponad 29 
tys. zlikwidowanych firm, a takŨe adresy 1675 instytucji i firm, kt·re przechowujŃ takŃ dokumentacjň. Bazň prowadzi 
Archiwum PaŒstwowe Dokumentacji Osobowej i Pğacowej w Milan·wku. (adres: ul. Stefana Okrzei 1 05-822 Milan·wek).  Pod 
numerem telefonu (22) 635 68 22 dziağa  punkt konsultacyjno-informacyjny. 
3.Dokumentacji osobowej i pğacowej ze zlikwidowanych sp·ğdzielni moŨna szukaĺ w zwiŃzku rewizyjnym, w kt·rym byğa zrzeszona 
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Emerytura - o co warto zadbaļ? éé ciŉg dalszy 
4. Dokumenty istotne dla os·b, kt·re odbyğy przed 1999 r. sğuŨbň w wojsku, w tym takŨe sğuŨbň zawodowŃ, moŨna odnaleŦĺ w Centralnym Archiwum 
Wojskowym (00-910 Warszawa, ul. Czerwonych Beret·w 124) oraz w Archiwum Wojsk LŃdowych. 
 5. Ostatecznie, gdy nie znajdziemy dokument·w, moŨna wskazaĺ Ŝwiadk·w, kt·rzy potwierdzŃ nasze zatrudnienie w danym zakğadzie pracy.  
 6. UkoŒczone studia - po zmianie przepis·w  w maju 2015 osoby, kt·re ukoŒczyğy studia, majŃ wyliczony kapitağ z cağego okresu studi·w.  O nowe naliczenie 
kapitağu poczŃtkowego w zwiŃzku z latami studi·w mogŃ  wystŃpiĺ do ZUS-u zar·wno osoby niepobierajŃce jeszcze emerytury, jak i emeryci. NaleŨy zgğosiĺ 
siň do ZUS-u z dyplomem ukoŒczenia studi·w. 
7. Urlop wychowawczy -  Od 1999 r. okres ten jest traktowany jest jako lata skğadkowe,  ale  przed 1999 r. ZUS traktowağ jako go jako lata nieskğadkowe. To 
oznacza, Ũe kobiety miağy naliczony mniejszy kapitağ poczŃtkowy, co skutkowağo duŨo niŨszŃ emeryturŃ. W 2015 r. posğowie zmienili przepisy i  urlop 
wychowawczy (przed czy po 1999 r.) jest traktowany  jako okres skğadkowy. Kobiety, kt·re sŃ  na emeryturze albo dopiero zamierzajŃ na niŃ przejŜĺ, a byğy 

na urlopie wychowawczym przed 1999 r., mogŃ wystŃpiĺ do ZUS-u o nowe przeliczenie kapitağu poczŃtkowego,  dziňki temu ich emerytura bňdzie wyŨsza. 

Kilka istotnych pytaż, ékt·re wciŉƭ pozostajŉ bez odpowiedzi. 
Infografiki pana Prezydenta Nadbereũnego i sztuka promowania 
siebie budzń nasz niekĠamany podziw. Przyglńdamy siŉ uwaũnie 
dziaĠaniom prezydenta Stalowej Woli i, niestety, rodzń one 
uzasadniony niepok·j. Mamy informacje o planach 
inwestycyjnych, dopĠatach, ale brakuje rzetelnej informacji na 
temat budũetu miasta. 
W zwiŃzku z tym stawiamy kilka pytaŒ, na kt·re, cierpliwie, 
oczekujemy odpowiedzi. KaŨdy, kto zarzŃdza chociaŨby budŨetem 
domowym, wie, Ũe moŨna wydawaĺ wiňcej jak przybywa w nim 
pieniňdzy. Stalowa Wola nie odnotowağa w ostatnich 2 latach 
napğywu powaŨnych inwestor·w, wiňc budŨet miasta nie zostağ 
w szczeg·lny spos·b zasilony. Zdumiewa wiňc to nieustanne 
ogğaszanie nowych pomysğ·w, kt·re wymagajŃ duŨych nakğad·w 
finansowych, a wycofywanie siň ostatnio z sztandarowych projekt·w, 
Ŝwiadczy, iŨ z budŨetem miasta jest kiepsko. Wielu ekspert·w, 
ekonomist·w zwraca uwagň na przeinwestowanie i niebezpieczny 
poziom zadğuŨenia niekt·rych miast oraz gmin, co grozi im 
bankructwem, stagnacjŃ i cofaniem siň w rozwoju. Oby Stalowa Wola 
nie znalazğa siň w gronie tych miast. PoniŨej pismo, kt·re 
skierowaliŜmy do prezydenta miasta: 
 

WNIOSEK O UDOSTňPNIENIE INFORMACJI PUBLICZNYCH 
Na podstawie art. 61 ustawy z dnia 2 kwietnia 1997 r. Konstytucja Rzeczpospolitej Polskiej w zwiŃzku z art. 2 ustawy z dnia 6 wrzeŜnia 2001 r. wnosimy 
 o udzielenie odpowiedzi na poniŨsze pytania: 
1. Jaka jest sytuacja kredytowa miasta i czy zostağy w trakcie trwania Pana kadencji lub zostanŃ zaciŃgniňte kolejne kredyty, aby sfinansowaĺ szczeg·lny 
Ărozmachò inwestycyjny? 
2. Od jakich kredyt·w i od jakiej sumy spğacane sŃ obecnie tylko odsetki? W kt·rym roku miasto rozpocznie ich spğatň? (spğatň kapitağu).  
3.Kt·ra z planowanych inwestycji przyniesie miastu dodatkowe dochody? Prosimy o podanie konkretnych sum. 
4. Jakie inwestycje prowadzone przez miasto dadzŃ mieszkaŒcom pracň? 
5.O ile i dlaczego wzrosğo opodatkowanie dla lokalnych przedsiňbiorc·w? 
6. Dofinansowanie do miejskiej komunikacji wynosi 37mln zğ (miağo byĺ o wiele wyŨsze). W jaki spos·b miasto zamierza zdobyĺ na tň inwestycjň  brakujŃce 
15,5 mln zğ.? (cağoŜĺ inwestycji to ponad 52,5 mln). Czy rzeczywiŜcie aŨ tyle autobus·w naleŨy  zakupiĺ? 
7. Ile os·b zostağo  zatrudnionych  na podstawie um·w o pracň oraz um·w cywilnoprawnych w Urzňdzie Miasta oraz podlegğych prezydentowi instytucjach od 
poczŃtku Pana kadencji i jaki jest miesiňczny koszt zwiŃzany z tym wzrostem zatrudnienia?  
8. Ile kosztuje przygotowanie szk·ğ do wdroŨenia planowanej reformy? W kt·rych z nich realizuje siň inwestycje i jakiego rodzaju? 
9. Jakie dodatkowe wpğywy do budŨetu miasta nastŃpiğy w czasie peğnienia przez Pana funkcji Prezydenta Miasta Stalowa Wola? 
10. Ile obiekt·w, kt·rych utrzymanie jest finansowane z budŨetu miasta, przybyğo dodatkowo za czas·w Pana kadencji i jakie sŃ koszty ich utrzymania? 
11. Na jakich zasadach nastŃpiğo przejňcie przez miasto budynku gğ·wnej dyrekcji od HSW S.A.?  
12. Komu i dlaczego udzieliğ Pan zwolnienia z podatku lokalnego? 
13. Jaki byğ koszt przejňcie dr·g na terenie HSW i jakie konsekwencje finansowe w zakresie podatku od nieruchomoŜci spowodowağo to w budŨecie miasta? 
14. Jakie zobowiŃzania wiŃŨŃ siň z przejňciem dr·g co do koszt·w  ich remont·w i utrzymania? 
Oczekujemy odpowiedzi w terminie okreŜlonym w art. 13 ustawy nie dğuŨszym niŨ 14 dni. 

Podpisano: 
Renata Butryn 

MaĠgorzata Czwarno 
Dariusz PrzytuĠa 

 
Otrzymaliŝmy powiadomienie, ũe pan prezydent przeŝle odpowiedŧ w p·ŧniejszym terminie. Dlaczego? Trudno nam to zrozumieĻ, bo pytania sń 
proste i ktoŝ, kto ăpanujeó nad budũetem, potrafi udzieliĻ odpowiedzi w wymaganym urzŉdowo terminie. 

Zapraszamy do kontaktu z nami przez nasze dwa profile Facebooka: 

Platforma Obywatelska Powiat Stalowowolski 

Platforma Obywatelska - Stalowa Wola 

Inicjatorzy pisma do prezydenta miasta, od prawej: 

Małgorzata Czwarno, Renata Butryn, Dariusz Przytuła 


